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DATUM  16 september 2013 

AGENDAPUNT  18 

ONDERWERP  Intrekken krediet consultatiebureau Avenhorn 

INLEIDING  Op 3 december 2012 heef de gemeenteraad een krediet beschikbaar gesteld voor het 

huisvesten van een consultatiebureau (cb) in het pand van de buitenschoolse opvang (bso) 

“De Krekel” in Avenhorn. Dit ten gevolge van de sluiting van het voormalig cb aan de Tocht 

in Avenhorn. 

Inmiddels is, in samenspraak met de GGD veel voorbereidend werk verzet.  

Gaandeweg het proces ontstond binnen de gemeente de indruk dat de GGD toch liever 

geen cb wil huisvesten in “De Krekel”. Inmiddels heeft de GGD bij brief van 18 juli 2013 dat 

vermoeden bevestigd en laten weten de conclusie te hebben getrokken dat het 

“onverantwoord is de zorg voor kinderen 0 – 19 jaar uit te voeren vanuit deze locatie”.  

VOORSTEL   Besluiten af te zien van een tweede consultatiebureau in Koggenland; 

 Het krediet dat bij raadsbesluit van 3 december 2012 is verstrekt (€ 29.400,-) aframen 

onder aftrek van de kosten die gemaakt zijn voor de eigen dienst (€ 2.400,-). 

ONDERBOUWING  Een van de argumenten om een cb in “De Krekel” te realiseren was dat vanwege 
ruimtegebrek niet alle cb-activiteiten in de locatie in Obdam zouden kunnen plaatsvinden.  

Een ander argument was dat sommige ouders een relatief grote afstand zouden moeten 

overbruggen om het cb in Obdam te bezoeken. 

Nu de GGD te kennen heeft gegeven geen cb te willen huisvesten in “De Krekel” is de 
totale situatie opnieuw bezien.  

Daarbij is het volgende gebleken: 

Geboortecijfers:  

 er blijken geen problemen te zijn met het inplannen van alle afspraken in Obdam.  

Een van de argumenten voor een tweede cb was dat niet alle afspraken binnen het cb in 

Obdam gepland zouden kunnen worden. Er zou een gering capaciteitstekort ontstaan 

indien alle afspraken op één locatie zouden worden gepland.  

Dat blijkt uit de opgedane ervaring van het afgelopen jaar echter niet zo te zijn. Bij de 

besluitvorming over het tweede cb werd uitgegaan van het aantal geboorten binnen de 

gemeente over de laatste jaren.In 2012 waren er echter 17% minder geboorten dan in 

2011 en in 2013 (naar verwachting, berekend op basis van de op dit moment bekende 

gegevens) 14% minder geboorten dan in 2011.  

Een tweede cb binnen Koggenland blijkt dus, in tegenstelling tot eerdere berichtgeving, 

niet noodzakelijk te zijn voor wat betreft de capaciteit. 

 

Reacties van de inwoners: 

er is nauwelijks reactie geweest van de inwoners.  

 Van zes personen is een telefonische reactie vernomen over het niet aanwezig zijn van 
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een cb in Avenhorn. Vijf reacties betroffen jonge moeders die reeds met hun kind in 

Avenhorn bij het cb kwamen en nu verder moeten reizen. De GGD heeft deze personen 

te woord gestaan en de situatie uitgelegd. Dit heeft niet geleid tot verdere vragen. Wel 

heeft bij één persoon een keer een huisbezoek plaatsgevonden. 

Eén reactie was van een mijnheer die als vrijwilliger vervoer verzorgt voor een 

vluchteling. Hij reageerde naar zowel de GGD als naar de gemeente, die hem beide 

enkele malen uitgebreid te woord hebben gestaan. Hij is het er niet mee eens dat 

vluchtelingen, die meestal niet zelf beschikken over een vervoersmogelijkheid, naar 

Obdam moeten voor het cb. Hem is aangegeven dat het Loket Zorg en Welzijn dagelijks 

is geopend voor vragen. Indien noodzakelijk kan vervoer worden geregeld naar het cb 

in Obdam. 

 Van moeders die voor de eerste keer naar het cb moeten, is geen reactie ontvangen. 

 

Wensen GGD: 

de GGD heeft aangegeven liever niet te willen inwonen bij een andere organisatie. 

De reden daarvan is dat het inwonen de GGD belemmert in het uitvoeren van de haar 

opgelegde taken omdat zij steeds rekening moet houden met de andere gebruikers van het 

pand. 

 

Nieuwe beoordeling 

Op basis van het vorenstaande is een nieuwe beoordeling gemaakt van de situatie. 

 

Met betrekking tot de geboortecijfers: 

Het aantal geboorten is de laatste jaren beduidend lager dan de jaren er voor. Hierdoor is 

het mogelijk alle afspraken in te plannen in de locatie Obdam.  

Verondersteld wordt dat het lagere geboortecijfer te maken heeft met de huidige 

economische situatie. Het is niet duidelijk of, en zo ja wanner, het geboortecijfer zich 

herstelt.  

Op basis van de huidige situatie is een tweede cb binnen de gemeente op dit moment niet 

noodzakelijk qua capaciteit en naar verwachting de eerstkomende jaren ook niet. 

 

Reactie van de inwoners: 

Uit het zeer summier aantal reacties wordt geconcludeerd dat men er over het algemeen 

geen probleem mee heeft om iets verder te reizen om het cb te bezoeken.  

In de meeste gevallen pakt men toch de auto om het cb te bezoeken. Het maakt dan niet 

uit of men een korte afstand moet rijden, of iets verder.  

Iemand die voor de eerste keer ouder is geworden en nog niet eerder in Avenhorn het cb 

heeft bezocht, weet niet beter dan dat het cb in Obdam is gevestigd.  

Indien vervoer wel een probleem is, kan via het Loket Zorg & Welzijn voor vervoer worden 

gezorgd. 

Er bestaat overigens geen wettelijke vastgelegde afstandsnorm waarbinnen een cb 

beschikbaar moet zijn. 

 

 



 

 

 

 

 

RAADSVOORSTEL (VERVOLG) 

Blad  

3 van 5 

 

Wensen van de GGD: 

In het kader van de planvorming heeft destijds overleg met de GGD plaatsgevonden over 

het realiseren van een cb in “De Krekel”. Daarbij werd direct ook aangegeven dat de locatie 
in gebruik is als buitenschoolse opvang en dat daarmee rekening gehouden zou moeten 

worden met het plannen van afspraken. Volgens de GGD zou dat geen probleem zijn, 

hoewel het voor de planning wel iets lastiger zou zijn. Wel zou de locatie aan een aantal 

bouwkundige en technische eisen van de GGD moeten worden aangepast. Daarover zijn 

toen, op zowel ambtelijk als bestuurlijk niveau, afspraken gemaakt. 

Inmiddels zijn er bij de GGD andere inzichten ontstaan en heeft zij te kennen gegeven niet 

verder te willen met deze locatie. Als redenen voert zij aan dat de locatie technisch niet zou 

voldoen en dat de locatie niet voortdurend ter beschikking kan staan van de GGD. 

De GGD wil wel meedenken over een voor beide partijen aanvaardbare oplossing. 

 

Kosten van een tweede cb: 

Tot voor enkele jaren waren er meer cb’s in de regio dan op grond van capaciteit (aantal 

geboorten) noodzakelijk was. In verband met een bezuinigingsronde bij de GGD zijn de 

cb’s, die niet direct noodzakelijk zijn, gesloten. Er bestaat dus nu een netwerk van cb’s dat 
dekkend is voor wat betreft de noodzakelijkheid / benodigde capaciteit. 

Indien een gemeente een extra cb wenst wil de GGD daaraan haar medewerking verlenen, 

maar de kosten voor bijvoorbeeld huur, energie, schoonmaak, verzekeren, automatisering 

komen dan voor rekening van de gemeente. Slechts voor eenmalige inrichtingskosten kan 

de GGD iets bijdragen. 

Voor het inwonen bij “De Krekel” waren de kosten voor de gemeente te overzien. Mede 

om die reden heeft de gemeente besloten daar een cb te openen. De eenmalige 

bouwkundige kosten zouden € 29.400 hebben bedragen en de jaarlijkse lasten circa € 7.000. 

 

Een andere locatie, waarvan de GGD de enige gebruiker is, zal behoorlijk duurder zijn. Naar 

een alternatief, zelfstandige huisvesting, is recentelijk overigens niet gezocht. Het 

alternatief dat er vorig jaar was (de voormalige Rabobank) is nu niet meer beschikbaar. De 

jaarlijkse lasten daarvan waren overigens een factor van ruim vier hoger dan de lasten bij 

“De Krekel” zouden bedragen. Voor een andere locatie zullen die kosten naar verwachting 

(minimaal) vergelijkbaar zijn. 

 

Nadere informatie naar aanleiding van vragen vanuit de commissie Burger en Bestuur. 

Bezoek aan een cb in een nabuurgemeente 

Desgevraagd heeft de GGD aangegeven dat het zéér incidenteel voorkomt dat een ouder 

aangeeft een ander cb te willen bezoeken dan het eigenlijke cb. De reden daartoe kan de 

afstand zijn, maar is soms ook praktisch van aard, bijvoorbeeld de arbeidsplaats of de plaats 

van de kinderopvang.  

De GGD werkt daaraan mee. Er is echter wel een aantal argumenten om daar 

terughoudend mee om te gaan: 

 In verband met een bezuinigingsronde bij de GGD zijn de laatste jaren diverse cb’s 
gesloten. Op dit moment zijn nog slechts de cb’s open die daadwerkelijk nodig zijn voor 
het aantal kinderen.   
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Het is dus niet zo dat men ongelimiteerd een ander cb kan bezoeken dan waarvoor men 

is ingepland. Die fysieke ruimte is er niet. Slechts indien er een gemeente is die op eigen 

kosten een cb heeft geopend (zoals dat bijvoorbeeld in “De Krekel” het geval zou zijn), 

zouden gemeenten onderling financiële afspraken kunnen maken om dat mogelijk te 

maken.  

Of dat voor onze inwoners noodzakelijk en mogelijk is zou nader moeten worden 

onderzocht. Complicerende factor is dat de noodzaak daartoe zeer tijdelijk kan zijn 

terwijl gemeenten wel langdurige afspraken aangaan voor het realiseren van een cb.  

 Het cb maakt onderdeel uitmaakt van het CJG en dat vult iedere gemeente op haar 

eigen manier in. Dat houdt in dat in een bepaalde locatie specifieke informatie wordt 

verstrekt of folders aanwezig kunnen zijn voor bepaalde cursussen, terwijl de ouder daar 

niet aan kan deelnemen. Die cursussen staan namelijk slechts open voor de eigen 

inwoners van die gemeente omdat die cursussen gefinancierd worden uit gemeentelijke 

maatwerkgelden. Dat is niet alleen lastig voor de medewerksters van het cb, maar door 

hen ook lastig uit te leggen aan de ouders. 

 

Het bereik van het cb 

Bij de GGD is navraag gedaan naar het bereik van het voormalige cb in Avenhorn.  

Aangegeven werd dat dat cb circa 245 gezinnen bediende uit de kernen De Goorn, 

Avenhorn, Ursem, Grosthuizen, Scharwoude, Oudendijk en Spierdijk. Zij had een bereik van 

100% van de zuigelingen en 95 - 96% van de peuters. 

Het voormalige cb in Obdam had overigens hetzelfde bereik.  

Nu er nog één cb is voor de hele gemeente, blijken deze percentages niet gewijzigd te zijn. 

Sluiting van het cb in Avenhorn heeft dus geen negatieve invloed gehad op het bereik.  

 

Dat niet alle peuters het cb bezoeken is te verklaren doordat moeders met hun 2e en of 

volgende kind niet altijd het cb bezoeken als er geen problemen zijn. Zij zijn dan immers al 

“ervaringsdeskundig”.  
 

Conclusies: 

 Een tweede cb binnen Koggenland is niet noodzakelijk op basis van capaciteit. 

 De inwoners hebben de mogelijkheid naar Obdam te reizen. 

 De GGD stelt de gemeente door haar eisen voor hoge kosten ingeval de gemeente een 

tweede cb zou wensen. 

 

Voorstel: 

Voorgesteld wordt geen tweede cb te openen binnen Koggenland. Indien in de toekomst 

de noodzaak voor een tweede cb zou worden aangetoond, kan de situatie opnieuw 

worden bezien. 

 

Gemaakte kosten 

De afdeling Bouwkunde heeft ten behoeve van de projectbegeleiding inmiddels voor een 

bedrag van € 2.400,- uren benut. Dit bedrag zou ten laste moeten worden gebracht van het 

krediet. Voor projectbegeleiding was in het krediet een bedrag opgenomen van € 3.800,- 
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Datum college: 13 augustus 2013 

 

Burgemeester en wethouders van Koggenland.  

 

 

 

Besparingen: investering én exploitatiekosten  

De gemeenteraad heeft 3 december 2012 een bedrag van € 29.400 beschikbaar gesteld voor 
bouwkundige aanpassing van De Krekel. Daarnaast zou de begroting jaarlijks een bedrag 

van € 2.500 moeten worden verhoogd voor de extra kosten. Beide posten komen te 

vervallen. 


